

W-STAR KICK-OFF



W-STAR Women Solidarity for
Building Trust And Resilience in
Democracy throughout the EU

Einladung zur Auftaktveranstaltung des Projekts :
**Women Solidarity for Building Trust and
Resilience in Democracy throughout the EU
(W_STAR)**

Mittwoch, 04.Dezember 2024

10:00 - 15:30 Uhr (Die Registrierung beginnt um 9:30 Uhr)

bUm - Space for solidarity and togetherness: Paul-Lincke-Ufer 21, 10999 Berlin

Dolmetschung (Deutsch und Englisch) ist verfügbar.

Wir freuen uns, Sie zur Auftaktveranstaltung unseres Projekts einzuladen:

**Women Solidarity for Building Trust and Resilience in Democracy throughout the EU
(W-STAR).**

Das W-STAR-Projekt hat zum Ziel, **Frauen mit Migrations- und Fluchterfahrung zu stärken und ihre Stimmen bei politischen Entscheidungsträgern Gehör zu verschaffen.** Das Projekt möchte **die Beteiligung von migrantischen und geflüchteten Frauen an politischen Prozessen der EU erhöhen.** Es wurde im September 2024 gestartet und läuft über zwei Jahre. Es wird durch das EU-Programm „Citizens, Equality, Rights and Values“ (CERV) gefördert und in vier Ländern – **Deutschland, Italien, den Niederlanden und Zypern** – von vier zivilgesellschaftlichen Partner*innen umgesetzt.

Die Veranstaltung umfasst spannende Keynotes, Workshops und ein World Café zu folgenden Themen:

- **Politische Partizipation von Frauen**
- **Diskriminierung und Zugangsbarriere**
- **Strategie zur Bildung von Solidaritätsnetzwerken**

Bitte merken Sie sich den Termin vor.

Das Programm und die Anmeldedetails finden Sie auf der nächsten Seite. Wir freuen uns auf eine anregende Diskussion und Ihre Teilnahme an unserer Auftaktveranstaltung. **Die Veranstaltung wird in Englisch gehalten, mit deutscher Übersetzung.**

Bitte beachten Sie, dass **die Teilnehmerzahl auf 50 Personen begrenzt ist.**



W-STAR KICK-OFF



W-STAR Women Solidarity for
Building Trust And Resilience in
Democracy throughout the EU

Programm

- 09:30 - Einlass und Anmeldung
- 10:00 - 10:20 Künstlerische Darbietung
- 10:20 - 10:35 Begrüßung und Vorstellung des Projektes
- 10:35 - 10:50 Netzwerk-Session
- 10:50 - 11:30 Keynote Speech:
- Politische Partizipation aus einer intersektionalen und feministischen Perspektive: nationale, EU- und internationale Ebene
(Dr. Soraya Mokat / DaMigra e.V.)
 - Aufbau von Solidaritätsnetzwerken: Frauen erheben ihre Stimmen und bauen Netzwerke auf.
(Fatuma Musa Afrah / United Action Women and Girls e.V.)
 - Advocacy-Strategien gegen institutionelle Diskriminierung
(Elizabeth Ngari/ Women in Exile e.V.)
- 11:30 - 11:40 Kaffeepause
- 11:40 - 13:00 Workshops im World Cafe Format:
- Workshop 1: Chancen und Hindernisse für Politische Beteiligung auf nationaler, EU- und internationaler Ebene
 - Workshop 2: Chancen und Hindernisse für Aufbau von Solidaritätsnetzwerken: Frauen erheben ihre Stimmen und bauen Netzwerke auf
 - Workshop 3: Chancen und Hindernisse für Advocacy-Strategien gegen institutionelle Diskriminierung
- 13:00 - 14:00 Mittagspause
- 14:00 - 15:00 Paneldiskussion
- 15:00 - 15:30 Zusammenfassung und Abschluss

Anmeldung via

<https://app.guestoo.de/public/event/31e45473-a660-4a06-a8aa-6e4da4c1e07c?lang=de>



Co-funded by
the European Union



W-STAR KICK-OFF



W-STAR Women Solidarity for
Building Trust And Resilience in
Democracy throughout the EU



Co-funded by
the European Union

Invitation to the kick-off event of the project:
**Women Solidarity for Building Trust and
Resilience in Democracy throughout the EU
(W_STAR)**

Wednesday, December 04, 2024

10:00 - 15:30 (Registration begins at 9:30)

bUm - Space for solidarity and togetherness: Paul-Lincke-Ufer 21, 10999 Berlin
German-English interpretation is available

We are pleased to invite you to the kick-off event for our project:

Women Solidarity for Building Trust and Resilience in Democracy throughout the EU (W-STAR).

The W-STAR project aims to **empower women with a history of migration and displacement to make their voices heard by key political decision-makers**. Its goal is to **increase the involvement of migrant and refugee women in EU political processes**. Launched in September 2024, the project will run for two years. It is funded by the EU's Citizens, Equality, Rights and Values (CERV) program and implemented in four countries—**Germany, Italy, the Netherlands, and Cyprus**—by four civil society partners.

The event will feature exciting keynote speeches, workshops, and a World Café on the following topics:

- **Political participation of women**
- **Discrimination and barriers to access**
- **Strategies for building solidarity networks**

Please save the date.

The program and registration details are available on the next page. We look forward to a fruitful and stimulating discussion and your participation in our kick-off event. **The event will be held in English, with translation (German) available.**

Please note that **participation is limited to 50 people.**



W-STAR KICK-OFF



W-STAR Women Solidarity for
Building Trust And Resilience in
Democracy throughout the EU

Program

- 09:30 - Admission and registration
- 10:00 - 10:20 Artistic performance
- 10:20 - 10:35 Welcome and presentation of the project
- 10:35 - 10:50 Network session
- 10:50 - 11:30 Keynote Speech
- Political participation from an intersectional and feminist perspective: at national, EU and international level (Dr. Soraya Mocket / DaMigra e.V.)
 - Building Solidarity Networks: Women raise their voices and build networks (Fatuma Musa Afrah / United Action Women and Girls e.V.)
 - Advocacy strategies against institutional discrimination (Elizabeth Ngari/ Women in Exile e.V.)
- 11:30 - 11:40 Coffee break
- 11:40 - 13:00 Workshops in World Cafe format:
- Workshop 1: Opportunities and barriers to Opportunities and barriers to migrant women's political participation at national, EU and international level
 - Workshop 2: Opportunities and barriers to building solidarity networks – link to women's rights on the EU and global arena
 - Workshop 3: Opportunities and barriers for developing advocacy strategies against institutional discrimination at the local/national level
- 13:00 - 14:00 Lunch break
- 14:00 - 15:00 Panel discussion
- 15:00 - 15:30 Summary and conclusion

Registration via

<https://app.guestoo.de/public/event/31e45473-a660-4a06-a8aa-6e4da4c1e07c?lang=en>



Co-funded by
the European Union

